
                                    P R O T O K Ó Ł    Nr  XXII (cz. I)

     z Sesji Sejmiku Województwa Podlaskiego (Nadzwyczajnej)

                              z dnia 27 października 2020 r.

Obradom przewodniczył Przewodniczący Sejmiku Bogusław Dębski.

W chwili  rozpoczęcia  obrad  odnotowano  obecność  16  Radnych.  Lista  obecności

stanowi załącznik do oryginału niniejszego Protokołu.

Punkt 1 – Otwarcie sesji.

Przewodniczący  Sejmiku  Bogusław  Dębski  przypomniał,  iż  sesja  zwołana

została  na  wniosek  8  Radnych  Województwa  Podlaskiego.  Następnie  otworzył

obrady  i  poinformował,  iż  w  związku  z  ustaleniem   jego   porządku   z

wnioskodawcami, w chwili obecnej nie ma potrzeby przyjmowania go w głosowaniu.

Radny Cezary Cieślukowski , w imieniu Klubu Radnych PSL zgłosił wniosek o

zdjęcie  z  porządku  obrad  punktu  4,  dotyczącego  uzupełnienia  składu  Prezydium

Sejmiku.  Podkreślił  jednocześnie:  „Temat  ten  nie  jest  w  tym  momencie

najważniejszy. Spotkaliśmy się, żeby dyskutować o przygotowaniu województwa do

walki z epidemią. Jeżeli dojdzie do głosowania nad wyborem wiceprzewodniczących

Sejmiku, nie weźmiemy udziału w tym głosowaniu.”

Radny  Karol  Pilecki  stwierdził:  „Pełna  zgoda,  nie  zebraliśmy  się  tu,  żeby

skupiać się na wyborach i nie chodzi o stanowiska. Niemniej jednak ten wybór jest

potrzebny.  Dzisiejsza  sesja  pokazuje,  jak  bardzo  potrzebny  jest  pełny  skład

Prezydium Sejmiku,  bez względu na to,  kto  tam zasiądzie.  W obliczu  13 tysięcy

zachorowań dziennie powinniśmy zachować ustawowe formy działania Sejmiku. A

główną dyskusję chcemy poświęcić sytuacji związanej z epidemią.”

Przewodniczący Bogusław Dębski zauważył, że powyższa wypowiedź zawiera

sporo  nieścisłości,  albowiem  Sejmik  działa  cały  czas  zgodnie  ze  statutem  oraz

ustawą i nie ma tu żadnego naruszenia prawa.
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Marszałek  Artur  Kosicki  wyraził  podziękowanie  Klubowi  PSL  za  zgłoszony

wniosek,  zaznaczając jednocześnie:  „Tu chodzi  o kwestię  wiceprzewodniczącego,

ale dzisiaj to nie jest najważniejsze. Jesteśmy gotowi dyskutować i działać, jednak

powinno się to dziać w odpowiednich warunkach. Dlatego apeluję o zdrowy rozsądek

i powagę. Mamy rekordy zakażeń.”

Radny Maciej Żywno podkreślił: „Apeluję, aby podejść poważnie do tematu tej

sesji.  Nie  wnioskowalibyśmy  o  nią,  gdyby  odbyła  się  regularna  sesja  Sejmiku.

Obowiązkiem  przewodniczącego  jest  umożliwienie  normalnego  funkcjonowania

samorządu. Wiemy, że jest możliwość przeprowadzenia sesji online. Wojewodowie

poszczególnych  województw  apelowali  o  takie  rozwiązania  i  dostępne  są  opinie

prawne  w  tej  sprawie.  Uzupełnienie  Prezydium  Sejmiku  jest  niezbędne  celem

prawidłowego funkcjonowania Sejmiku.”

Przewodniczący Bogusław Dębski wyjaśnił: „Czym innym są obrady komisji,

gdzie głosowania są jawne, a zupełnie czym innym jest sesja Sejmiku. Tu nie ma

możliwości, aby w tym trybie zrealizować wszystkie punkty. Jeżeli chodzi o regularną

sesję, otrzymałem od Zarządu Województwa zapewnienie, że nie ma spraw aż tak

pilnych i terminowych, żeby nie można było tej sesji odłożyć w tak trudnym czasie.”

Radny Bogdan Dyjuk przypomniał, iż należy przegłosować wniosek zgłoszony

przez Radnego C. Cieślukowskiego, jednakże Przewodniczący Sejmiku wyjaśnił, że

nie  ma  możliwości  głosowania  tego  wniosku  ze  względu  na  brak  zgody

wnioskodawcy.

Punkt  2  a  –  Informacja  Wojewody  Podlaskiego  oraz  Podlaskiego

Wojewódzkiego  Inspektora  Sanitarnego  o  sytuacji  epidemiologicznej  w

regionie.

Przewodniczący Sejmiku Bogusław Dębski przypomniał, że informacja od obu

w/w organów została przesłana Radnym w formie mailowej. 

Radny Karol Pilecki zwrócił się z zapytaniem o brak obecności przedstawicieli

zarówno Wojewody, jak i Inspektora Sanitarnego, natomiast Radny Jacek Piorunek

podkreślał,  że  jeszcze  przed  momentem  wyjazdu  na  sesję  sprawdzał  pocztę
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elektroniczną  i  nie  stwierdził,  żeby  jakikolwiek  dokument  tam  dotarł.  Zwrócił  się

również z prośbą o zabranie głosu przez Marszałka Województwa.

Marszałek  Artur  Kosicki,  nawiązując  do  wypowiedzi  Radnego  M.  Żywno

podkreślił: „Składając wniosek o tę sesję wiedzieliście dobrze, że ma się ona odbyć

w tradycyjnej formie, ponieważ tylko tak można wybrać wiceprzewodniczącego. A to

jest właśnie dla was najważniejsze i nie oszukujcie tu nikogo. Gdyby zależało wam

na sesji w trybie zdalnym – taki właśnie wniosek zostałby złożony.”

Radny  Karol  Pilecki  zgłosił  wniosek  o  przerwę  w  obradach  do  piątku  30

października,  tak,  aby  umożliwić  przybycie  na  sesję  przedstawicielom Wojewody

oraz Inspektora Sanitarnego.

Przewodniczący Bogusław Dębski wyjaśnił: „Sytuacja jest bardzo dynamiczna

i  trudna.  Inspektor  Sanitarny  dostał  zakaz  uczestniczenia  w  jakichkolwiek

spotkaniach, a jeszcze teraz ma chorych ludzi u siebie. Nie mamy prawa żądać ani

od  Wojewody,  ani  od  Inspektora  przybycia  na  sesję.  Proponuję  zapoznać  się  z

przesłanymi  materiałami,  sformułować  na  piśmie  uwagi  i  skierować  je  do

odpowiednich organów.”

Radny  Wojciech  Grochowski  podkreślił,  iż  ani  służby  Wojewody,  ani  też

Inspektora Sanitarnego nie sprostały zadaniu przedstawienia informacji na ten temat,

a materiały zostały przesłane w ostatniej chwili. 

Radny  Waldemar  Kwaterski  zaznaczył:  „Rozmawiałem  osobiście  z

Inspektorem i wyjaśnił mi, że nie jest w stanie przybyć ze względu na bardzo trudną

sytuację, jednakże odpowiedni materiał wysłał”.

Radny Krzysztof Kondraciuk zauważył: „Nie odkładałbym tej sesji na piątek,

ponieważ sytuacja może się powtórzyć. Nie obciążajmy jednak nikogo jakąkolwiek

winą,  czy odpowiedzialnością,  sytuacja  jest  bardzo trudna.  Wnioskuję,  aby zrobić

przerwę w tej chwili, zapoznać się z przesłanymi materiałami i wtedy przedyskutować

sprawę.”

Radny  Bogdan  Dyjuk  zaapelował  o  kontynuowanie  obrad,  wysłuchanie

informacji Marszałka oraz dyskusję.

Radny Waldemar Kwaterski zgłosił wniosek o kilkuminutową przerwę.
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Po przerwie i wznowieniu obrad głos zabrali:

Przewodniczący Bogusław Dębski  wystąpił  z wnioskiem, aby informacje od

Wojewody oraz Inspektora Sanitarnego skierować do Komisji Zdrowia Sejmiku celem

opracowania  wniosków.  Zaapelował  również,  aby  ewentualna  opinia  Komisji

zawierała  w  sobie  treści  ze  stanowiska  dyrektorów  szpitali,  przyjętego  kilka  dni

wcześniej. 

Radny Karol Pilecki zgłosił wniosek o przerwę w obradach do dnia 5 listopada

2020 r. do godz. 15.00.

Radny  Cezary  Cieślukowski  podkreślił:  „W  tej  chwili  należałoby  uzgodnić

porządek obrad tej sesji i to, żeby przeprowadzić ją w trybie zdalnym. Zwracam się

do  Radnych   Platformy  Obywatelskiej,  aby  była  to  sesja  jedynie  merytoryczna,

przeprowadzona w trybie zdalnym.”

Radny Karol Pilecki poinformował, że wszelkie uzgodnienia zostaną dokonane

w międzyczasie z Przewodniczącym Sejmiku.

Przewodniczący  Bogusław  Dębski  po  raz  kolejny  wyjaśnił,  iż  nie  ma

możliwości  przeprowadzenia  tej  sesji  w  trybie  zdalnym  ze  względu  na  punkt

dotyczący  wyboru  wiceprzewodniczących,  po  czym  zaapelował,  aby  spróbować

sformułować jakieś wnioski w chwili obecnej.

Wypowiedź  tę  poparł  Radny  Cezary  Cieślukowski,  podkreślając,  iż  jest

przygotowany do dyskusji i ma szereg wniosków.

Radny  Karol  Pilecki  przypomniał,  iż  zgłoszony  przez  niego  wniosek  jest

wnioskiem formalnym i wymaga głosowania.

Radni,  w  głosowaniu  jawnym,  przy  8  głosach  za,  4  przeciwnych  i  4

wstrzymujących  się  przyjęli  wniosek  Radnego  Karola  Pileckiego  o  przerwę  w

obradach do dnia 5 listopada 2020 r. 

Przewodniczący Sejmiku  Bogusław Dębski  ogłosił  przerwę  w obradach  do

dnia 5 listopada 2020 r. do godz. 15.00.
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Na tym protokołowanie zakończono.

Protokołowała: Przewodniczył:

Nella Kamińska         Bogusław Dębski 
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